

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့ ‘`2015 General Elections: what will be the key challenges?’` ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ပြည်ဒီဘီအထူးအစီအစဉ်မှာတော့ `` ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲမတိုင်ခင် အဓိကစိန်ခေါ်မှုတွေက ဘာလဲ `` အကြောင်းအရာကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ငါးလအတွင်း ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ရာ နိုင်ငံရေးပါတီများ စတင် မဲဆွယ်စည်းရုံးခွင့်ရမည့်ရက်မှတွက်သော် အချိန်သုံးလခန့်သာ ကျန်တော့သည်။ သို့သော် နိုင်ငံရေး အခြေပြု ပြဿနာများကား မီးခိုးမဆုံး မိုးမဆုံးရှိနေဆဲဖြစ်သည်။

ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီတွင် ပြင်ဆင်မည်ဟု ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က ကတိပြုထားသည့် ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးမှာ အလားအလာ မကောင်းပါ။ ထိုအချိန်တွင် ၂၀၁၅ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အခြေခံဥပဒေပါ နောက်ဆက်တွဲ ဇယားများကို အစိုးရက လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်း ပြုပြင်သွားမည်ဟု သမ္မတ၏လစဉ်ရေဒီယို မိန့်ခွန်းတွင် ပြောကြားထားသည်။

ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်မူ နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး စာချုပ်မူကြမ်းကို ညှိနှိုင်း ရရှိထားသည်။ အစိုးရက စာချုပ်မူကြမ်းကို လက်ခံပြီးဖြစ်သည်ဟု ပြောဆိုထားသော်လည်း လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ များမှ ထိပ်သီးခေါင်းဆောင်များက ဆွေးနွေးနေကြဆဲဖြစ်သည်။ အပစ်ရပ်စာချုပ်များကို လက်မှတ်ထိုးရုံနှင့် မပြီးပါ။ အမှန်တကယ် စိတ်ကောင်း ဆန္ဒမရှိများဖြင့်သာ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံပါ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံကြီး တည်ဆောက်ရေးကို ရှေးရှုကြရမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတကာခေါင်းဆောင်များနှင့် မီဒီယာများက အလွန်အမင်း အာရုံစိုက်နေပြီး ဒေသတွင်းပြဿနာပါ ဖြစ်နေသည့် လှေစီးဒုက္ခသည်အရေးကလည်း အစိုးရအတွက် ခေါင်းခဲစရာ ဖြစ်နေသလို အတိုက်အခံ နိုင်ငံရေးအင်အားစုများအတွက်လည်း ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ မတို့မထီသင့်သည့် အကြောင်းအရာပုံစံ သဘောထားနေကြသည်။

အဆိုးဝါးဆုံးမှာ အတိုက်အခံအင်အားစုများ၊ နိုင်ငံရေးအင်အားစုများကို အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍ သို့မဟုတ် တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍက ဖိစီးစီး ပြင်းပြင်းထန်ထန် အရေးယူမှုများကို ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီအချိန်၌ ထင်ထင်ရှားရှား တွေ့လာရခြင်းဖြစ်သည်။ ဤအပိုင်းတွင် လွှတ်တော်ဘက်ကလည်း အညံ့မခံခဲ့ပါ။ နေပြည်တော်လွှတ်တော်အဆောက်အအုံများအတွင်း သတင်းရယူနေကြသော မီဒီယာသမားများကို ကန့်သတ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပေသည်။

၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲဝင်ရန် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်နေကြဆဲဖြစ်ပြီး၊ ပါတီကြီးများက ပါတီအစည်းအဝေးများ၊ ရွေးကောက်ပွဲဝင်မည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ရွေးချယ်မှုများကို ဆောင်ရွက် နေကြသည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် လာမည့်လပိုင်းတွင် ရွေးကောက်ပွဲရက်ကို သတ်မှတ် ကြေညာရန်ရှိပြီး၊ နိုင်ငံရေးပြိုင်ဆိုင်/ ပြင်ဆင်မှုများမှာ ပို၍ရုပ်ထွေးလာဖွယ် ရှိနေပါသည်။

အာဏာရပါတီ၊ အတိုက်အခံပါတီနှင့် တိုင်းရင်းသားပါတီများ၏ ပြင်ဆင်မှုများ၊ အစိုးရအပြောင်းအလဲ မတိုင်ခင် လက်သိပ်ထိုးဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် အခြားသော ကန့်သတ် ထိန်းချုပ်မှုများသည် ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ စိတ်ဝင်စားဖွယ် အခင်းအကျင်းများဖြစ်ရာ ဤပြည်အထူးအစီအစဉ် DVB Debate တွင် ဆွေးနွေး ငြင်းခုံကြမည်ဖြစ်သည်။

သူတို့အမြင်

`` သမ္မတနေရာကတော့ ထိပ်တန်းလျှို့ဝှက်ချက်ကိစ္စဖြစ်လို့ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ မသိပါဘူး။ မေးလည်း မဖြေပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ကိုလည်း မရှင်းပြဘူး။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်မသိဘူး ``
ဦးလှဆွေ - ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ။

`` နိုင်ငံရေးအကဲခတ်တွေတော်တော်များများက မဲတွေကွဲပြားသွားမှာကို စိုးရိမ်တယ်။ အဲဒီ ကြားထဲမှာ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်က ပြည်နယ်တွေမှာ ဝင်လိုက်ရင် မဲတွေကွဲပြားသွား မယ် ``
ဦးစိုင်းညွန့်လွင် - ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်။

`` ရွေးကောက်ပွဲစခင်းမှာ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကို စနိုင်မယ်ဆိုရင် နိုင်ငံတကာရဲ့ ပံ့ပိုးမှု၊ လိုအပ် တဲ့ အကူအညီရမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ အသစ်တက်မယ့် အစိုးရကလည်း ဒီလုပ်ငန်းတွေ အပေါ်မှာ ဆက်ပြီး လုပ်သွားမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ် ``
ဘီဂျေ နမ်ဘီးယား - ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်။

`` ကျွန်တော်တို့အင်အားစုထဲကသူတွေ ရွေးကောက်ပွဲကို ဝင်မယ်ဆိုရင်လည်း မဟာမိတ်ပါတီ တွေ၊ အထူးသဖြင့် NLD နဲ့ ထိပ်တိုက်မတိုင်းအောင် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားမယ်။ တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် မျက်နှာချင်းဆိုင်တာမျိုးမဖြစ်အောင် ညှိနှိုင်းသွားပါမယ် ``
ဦးမင်းကိုနိုင် - ၈၈ မျိုးဆက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပွင့်လင်းလူ့အဖွဲ့အစည်း။

`` မကြာမီ ကျင်းပပြုလုပ်တော့မယ့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများကို မျှော်မှန်းကြည့်တဲ့အခါ ပြည်သူလူထုရဲ့ ဆန္ဒမှန်ကို ထင်ဟပ်မယ့် ကိုယ်စားလှယ်အသီးသီး ပေါ်ထွက်လာမယ်လို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ယုံကြည်မိပါတယ် ``
သမ္မတဦးသိန်းစိန် - ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ။

Information links:

- <http://7daydaily.com/politics>
- <http://burmese.voanews.com/>
- dvbdebate.net